
Protokół Nr 65 
z posiedzenia Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

z dnia 18 października 2023 r. 
 

Przewodniczący Komisji radny Jaromir Chojecki otworzył i prowadził posiedzenie Komisji Ładu 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska. 
Powitał członków Komisji, mieszkańców Milanówka.  
Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 
Obrady Komisji odbyły się w dniu 18 października 2023 r. (środa) o godz. 17:30, w budynku „B” Urzędu 
Miasta Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 
Skład Komisji: 
Przewodniczący Jaromir Chojecki 
Radny Witold Mossakowski 
Radna Jolanta Nowakowska 
Radny Krzysztof Ołpiński  
 
Porządek obrad Komisji: 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 
ewidencyjne nr 71/6, 71/9 obręb 05-05, położonych w Milanówku przy ul. Dalekiej; 
b) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Milanówka; 
c) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Milanówek. 
3. Sprawy różne. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad bez zmian.  
 
Ad 2. 
Opinia Komisji dotycząca projektów uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 
ewidencyjne nr 71/6, 71/9 obręb 05–05, położonych w Milanówku przy ul. Dalekiej. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały.  
5 Września do Burmistrza Miasta Milanówka wpłynął wniosek od przedsiębiorstwa Światłowód Inwestycje 
spółka z o.o. związany z udostępnieniem nieruchomości położonej przy ulicy Dalekiej, w celu umieszczenia  
w niej infrastruktury technicznej w postaci słupków telekomunikacyjnych wraz z przyłączami 
telekomunikacyjnymi doziemnymi. Zgodnie z art. 305 ustawy z dnia 23 kwietnia 1964 r. Kodeks cywilny 
„nieruchomość można obciążyć na rzecz przedsiębiorcy, który zamierza wybudować lub którego własność 
stanowią urządzenia, o których mowa w art. 49 § 1, prawem polegającym na tym, że przedsiębiorca może 
korzystać w oznaczonym zakresie z nieruchomości obciążonej, zgodnie z przeznaczeniem tych urządzeń […]” 
Projektowana inwestycja została zlokalizowana na działkach numer 71/ 6, 71/ 9 z obrębu 05-05 położonych na 
obszarze, na którym został przyjęty miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego „Zachód 2”. Budowa 
tych urządzeń jest potrzebna w celu przyłączenia do sieci światłowodowej budynków mieszkalnych 
zlokalizowanych w ulicy Dalekiej, Gombrowicza, Małej i Tuwima. 
Ustanowienie służebności odbywać się będzie na zasadzie odpłatności, w kwocie proporcjonalnej do 
powierzchni zajętego terenu oraz stopnia ograniczenia możliwości korzystania z tego gruntu. Służebność 
zostanie ustanowiona na czas oznaczony, tak, aby istniała możliwość wygaszenia jej w chwili ewentualnego 
zaliczenia nieruchomości do kategorii drogi publicznej. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 71/6, 71/9 obręb 05-05, położonych w Milanówku 
przy ul. Dalekiej. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, 1- wstrzymująca, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw.  



 
b) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Milanówka. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch przedstawiła projekt uchwały.  
W związku z nowelizacją ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) nastąpiła konieczność sporządzenia planów ogólnych, które obejmują cały 
obszar danej gminy. Zgodnie z art. 13 a ust. 5 „Plan ogólny […] uwzględnia się przy sporządzaniu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego oraz stanowi podstawę prawną decyzji o warunkach zabudowy  
i zagospodarowania terenu”. One będą zastępowały studium uwarunkowań. Plany miejscowe, będą musiały 
być zgodne z planami ogólnymi. Zgodnie z art. 13a i ust. 5 plan ogólny uwzględnia się przy sporządzaniu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz stanowi podstawę prawną do decyzji o wydaniu 
WZ i zagospodarowania terenu. Będzie on stanowił akt prawa miejscowego. 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy te plany, które są obowiązujące będziemy wpisywać w plan ogólny. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch wyjaśniła, że te, które obowiązują pozostają bez zmian. Te, 
które będą uchwalane, będą musiały być zgodne z planem ogólnym. Jeżeli będzie zmiana planów, które są  
w tej chwili obowiązujące, to należy to zrobić zgodnie z planem ogólnym. Te, które pozostaną, nie będą 
zmieniane. Zmiany będą musiały być zgodne z nowymi przepisami.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto będzie wykonywał te plany. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch wyjaśniła, że są to bardzo trudne, obszerne rzeczy, jest sporo 
zmian w studium. Obecnie UM był na etapie, żeby wykładać studium. W związku z planem ogólnym zostało to 
zaniechane. Plan ogólny zostanie zlecony na zewnątrz. Studium, które jest wykonane, będzie musiało być 
zaktualizowane. Pani Makuch zabezpieczyła środki na ten rok, ponieważ dotyczy to kilkudziesięciu tysięcy. 
Takie pieniądze są w budżecie umieszczone.  
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska zapytała, czy do planu ogólnego, który gmina musi przygotować są 
żądane jakieś dokumenty. Skoro plan ogólny ma zastępować studium, to, jakie dokumenty są wymagane.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch jeszcze tego nie wie. Wszyscy tego dopiero się uczą.  
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska ma pierwsze poważne zastrzeżenie. Jak przystępuje się do planu to on 
później musi mieć jakąś formę konsultacji.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch potwierdziła. Te konsultacje w każdym planie są wtedy, kiedy 
projekt planu powstanie i jest wykładany. Po to, żeby go stworzyć, zostanie zlecony na zewnątrz. Jeżeli firma, 
która się tym zajmie będzie potrzebowała dokumentów, to je dostanie. Odbędzie się to w przyszłym roku.  
W tym czasie urzędnicy posiądą wiedzę, co jest potrzebne. Jeżeli nie, to firma, która się tym zajmie z całą 
pewnością wskaże, czego od nas oczekuje.  
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska uważa, że ze słów p. Makuch wynika, że firma, która będzie gminie 
opracowała plan ogólny, będzie mówiła, co ona chce. Nie gmina powie, co chce, jako mieszkańcy, tylko ta 
firma powie, co ona chce. Pani Mietelska rozumie, że jest to nowa sprawa. Trzeba się poważnie zastanowić, co 
chcemy mieć w planie lokalnym. To jest jedyne prawo lokalne, o które można się opierać. Na prawa narzucane 
z góry nie ma wpływu. Najpierw trzeba ustalić, w jakich kierunkach ma być ten plan ogólny przygotowany,  
a nie opierać się na tym, co firma nam zrobi. To jest tak, jak z projektami rewitalizacji zieleni. Wszystko było 
robione w tajemnicy. Nagle się okazało, że jest to coś, co nie do końca jest dobre dla miasta.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch uważa, że UM będzie opierał się na studium, które już jest.  
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska podkreśliła, że nowe studium, na którym opiera się UM nigdy nie było 
przedstawione do konsultacji i wiadomości mieszkańców. Pani Makuch mówi, że urzędnicy przekażą to 
studium, jako podstawę do planu ogólnego. Mieszkańcy nie wiedzą, jak wygląda to studium.     
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch wyjaśniła, że procedura jest taka, że najpierw przedstawiony 
jest projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia. Potem te plany robione są albo przez pracowników, 
albo zlecane na zewnątrz. Potem jest etap konsultacji społecznych. 
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska podkreśliła, że założenia studium nie są znane społeczeństwu 
Milanówka. Dlatego mieszkance wydaje się, że nie jest to właściwy dokument do procedowania tak poważnej 
sprawy, jak plan ogólny, który będzie obowiązywał przez lata.  
Mieszkanka zapytała, czy przystąpienie do planu ogólnego zatrzymuje wydawanie WZ? 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch poinformowała, że z tego, co wie, nie zatrzymuje wydawania 
WZ.  
Stowarzyszenie LOP Justyna Mietelska podkreśliła, że można założyć, że przez ok. 2 lata będzie 
opracowywany plan ogólny, w tym czasie będą wydawane WZ, a potem się okaże, że to, co opracowała firma 
zewnętrzna nie jest aktualne. 



Przewodniczący Komisji zapytał, czy projekt rozporządzenia w sprawie sporządzenia planu ogólnego wszedł  
w życie. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch poinformowała, że jeszcze nie. 
Radny Witold Mossakowski uważa, że jest to kontrowersyjny temat. Radny przypomniał o spotkaniach na 
początku kadencji związanych z tym tematem. Tam przedstawiono trzy wizje planu. Pierwsza wizja rozwoju 
dot. zachowania dotychczasowego charakteru miasta. Ostatnia proponowała zbudowanie drugiego centrum 
Milanówka za Domem Starców i zamiany miasta na zabudowę blokową, wielorodzinną. Plan miał być 
wdrożony już 5 lat temu.  Radny chciałby wiedzieć, która wersja planu ma być brana pod uwagę. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch uważa, że ostatnia. Pani Makuch uważa, że najrozsądniejsza.  
Radny Witold Mossakowski zapytał, czy RMM może się dowiedzieć, która to jest ta najrozsądniejsza. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch uważa, że najrozsądniejsza z punktu widzenia ładu 
przestrzennego.  
Radny Witold Mossakowski podkreślił, że radni mieli otrzymać raporty z tych spotkań, które odbyły się pięć 
lat temu. Radny zastanawia się, czy nie wystąpić ze skargą. Dokumenty giną w referacie. Radny podkreślił, że 
spotkania były protokołowane i nagrywane. Radny chciałby wiedzieć, jaka wersja zostanie przekazana do 
firmy, która ma wykonać plan ogólny. Firma weźmie 100 000,00 zł i opracuje plan. Czy to będzie, ta wersja 
dot. budowy drugiego centrum Milanówka za Domem Starców?  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch sądzi, że nie. Jest to wszystko do sprawdzenia i uzgodnienia. 
Tę wersję, na której UM będzie się opierał i bazował, będzie z punktu ładu przestrzennego najrozsądniejsza. 
Zanim cokolwiek będzie wysłane, będzie pokazane radnym.  
Radny Witold Mossakowski podkreślił, że jest to stanowcze życzenie. RMM powinna o tym wiedzieć i wyrazić 
swoją opinię. Tego typu, działania wpływają na wartość nieruchomości w tym mieście.  
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że ustawa przewiduje przepisy przejściowe, jak ma się podjęcie uchwały  
o przystąpieniu do planu ogólnego do obecnie otwartej procedury planistycznej i obecnie otwartej procedury 
studium kierunków i uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch podkreśliła, że to studium nie zostało wyłożone.  
Radny Piotr Napłoszek zapytał, na jakim etapie jest studium. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch poinformowała, że studium byłoby gotowe do wyłożenia. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, czy jest po wszystkich uzgodnieniach. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch potwierdziła. Są jeszcze nieznaczne zmiany, które trzeba 
uzgodnić. W związku z nowymi przepisami, prace zostały zaniechane. Wyłożenie spowodowałoby dużo pracy 
dla UM i dla radnych.  
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że w 2018 r. padła informacja, że studium jest prawie gotowe do wyłożenia.  
Minęło 5 lat i nadal jest prawie gotowe do wyłożenia. Ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym przewiduje taką sytuację, w której jest otwarta procedura planistyczna i przewiduje przepisy 
przejściowe. Radny rozumie, że UM podjął decyzje o rezygnacji mimo zaawansowania prac i uzgodnień na tym 
etapie z dalszego uchwalania studium. Wszystkie analizy wykonywane do studium można w części 
zaadoptować do procedury planistycznej planu ogólnego. Radny uważa, że UM ma zaplanowane, co i kiedy się 
będzie działo, co można użyć, w jakich terminach. Datę końcową znamy. Jest to grudzień 2025 r. Jaki jest 
system na plan ogólny? Jeżeli uchwała zostanie podjęta, jakie są dalsze kroki, które UM zamierza podjąć?  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch poinformowała, że pakiet kroków UM będzie opracowywać. 
Jest to kwestia wszystkich szkoleń. Pierwszym krokiem jest pozyskanie środków na realizację tego planu. 
Zostało to wpisane do budżetu. Uchwała jest po to, żeby to się zadziało, czyli zgoda RM, żeby taki plan 
powstał. Następne kroki będą wynikały z przepisów z ustawy. 
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że na chwilę obecną oprócz pomysłu, że gmina przystępuje do planu 
ogólnego, żadnych innych czynności nie podjęto. Nie wiadomo, jak to będzie wyglądało.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch podkreśliła, że przepisy zmieniły się 24 września. Jest to na 
tyle świeże, że wiadomo tylko, że musimy do planu przystąpić. Muszą być zabezpieczone środki na przyszły 
rok, żeby móc to zlecić.  
Radny Piotr Napłoszek podkreślił, że ustawa jest z lipca.  
Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie odnośnie do otwartych planów miejscowych. Radny nawiązał do planu 
cmentarza. Jak to wpłynie na plan ogólny? 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch podkreśliła, że jeżeli chodzi o otwarte procedury np. 
Turczynek, to p. Makuch musi to sprawdzić. Plan dot. cmentarza nie został otwarty. UM czeka na opinię 



geotechniczną. Po tej opinii można przekazać do sanepidu projekt uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
planu. Plany, które są przed uzgodnieniami mogą się zadziać już według nowych przepisów.    
Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie, czy podjęcie uchwały nie spowoduje braku możliwości podjęcia uchwały 
o przystąpieniu do planu dot. obszaru cmentarza. Na jakim etapie jest uzgadnianie opinii geologicznej 
odnośnie do cmentarza? 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformował, że zostało wykonane zlecenie. Umowa będzie 
podpisana w ciągu najbliższych dni.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy na opracowanie planu będzie przetarg, czy będzie to zlecane poza 
ustawowo, czy studium będzie załącznikiem do zlecenia. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch poinformował, że prawdopodobnie UM będzie się opierać na 
studium. Przetarg jest kwestią uzgodnienia.  
Przewodniczący Komisji podkreślił, że jest taki punkt w nowej ustawie partycypacja społeczna. W pkt 8 - 
Formy konsultacji społecznych, są wymienione: zbieranie uwag, spotkania otwarte, panel ekspercki lub 
warsztaty poprzedzone prezentacją projektu aktu planowania przestrzennego, spotkania plenerowe lub 
spacery studyjne, zagospodarowane na obszarze objętym aktem planowania przestrzennego, ankiety lub  
geoankiety, wywiady, prowadzenie punktu konsultacyjnego lub dyżury projektanta. Radny ma nadzieję, że 
urząd skorzysta z tych punktów.  
Stowarzyszenie Razem Dla Milanówka Ewa Januszewska odniosła się do różnych form partycypacji 
społecznej w trakcie sporządzania planu ogólnego.  
Radny Piotr Napłoszek zapytał, kiedy będzie można się dowiedzieć tego, jak została zaplanowana procedura 
planistyczna. Na chwile obecną mamy akt deklaratywny przystąpienia do planu ogólnego, żadnych informacji 
więcej. Czy UM może zobowiązać się do przedstawienia harmonogramu działań, które należy podjąć? W 
ocenie radnego, jest to niezbędne.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch potwierdziła, że takie dokumenty zostaną przedstawione.  
Pierwszym krokiem jest zabezpieczenie środków w budżecie, drugim zgoda RMM, żeby ten plan realizować.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch odniosła się do planu cmentarza. Pani Makuch 
poinformowała, że wróciły z SKO decyzje dotyczące dewelopera, który przy cmentarzu złożył wnioski o różne 
warunki i dostał WZ na budynki gospodarcze. SKO stoi na stanowisku, że składanie wniosków o częściowe 
działki jest niewłaściwe. W tej chwili jest wezwanie, żeby zaplanować na całej działce. Jest to oddane do 
ponownego rozpatrzenia.  
Radny Piotr Napłoszek rozumie, że decyzja została unieważniona i cofnięta do ponownego rozpatrzenia. 
Na chwilę obecną nie mamy w obrocie prawnym tej decyzji odnośnie do ustalenia warunków zabudowy dla 
tych nieruchomości. UM może podjąć takie działania, które powstrzymają tę procedurę planistyczną. Jednym  
z tych elementów jest przystąpienie do planu zagospodarowania przestrzennego, który można zawiesić 
postępowanie o warunkach zabudowy, na co najmniej 9 miesięcy.   
Radny Piotr Napłoszek zadał pytanie w sprawie planu ogólnego. Radny uważa, że do tego planu trzeba 
przystąpić, ponieważ trzeba go przyjąć do końca 2025 roku. Radny chciałby wiedzieć, dlaczego UM chce 
przystąpić do procedury teraz, nie znając rozporządzenia, nie wiedząc, które rzeczy można wykorzystać  
z obecnej procedury studium, nie mając harmonogramu. Powstaje wrażenie, że jest to robione ad hoc, bardzo 
szybko. Powstaje pytanie – po co? 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch uważa, że zaistniała taka potrzeba.  
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska uważa, że plan ogólny jest ważny i należy go zacząć robić.  
Radny Piotr Napłoszek uważa, że w obecnej sytuacji i tak należy przystąpić do planowania, bo taki jest przepis 
ustawy. Natomiast pod kątem planowania pracy radny chciałby wiedzieć, na jakim etapie przygotowania jest 
UM. Skoro urzędnicy występują o środki, to muszą wiedzieć, na co będą przeznaczone.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch podkreśliła, że wprowadzenie planu ogólnego na bazie 
dokumentów to jest koszt ok. 100 000,00 zł. Takie środki zostały zaplanowane. Im szybciej się przystąpi, tym 
lepiej. To nie są rzeczy, które robi się szybko.  
Radny Piotr Napłoszek zwrócił się o udostępnienie decyzji SKO. 
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch uważa, że nie będzie z tym problemu. Dokument zostanie 
przesłany mailem do BR.  
Radny Piotr Napłoszek zapytał, w jakim terminie radni mogą otrzymać harmonogram prac dot, tego, co ma 
być w planie wykonane. W naszej gminie plan miejscowy dla jednej działki był robiony przez dwa lata  
(ul. Literacka). Czy p. Makuch może zadeklarować realny termin, kiedy ten harmonogram będzie rozpisany?   
Czy będzie to realizował ten sam podmiot, który wykonywał studium?  



Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch podkreśliła, że tych podmiotów było bardzo dużo. Daty nie 
można określić, ponieważ mogą na nią wpływać różne czynniki.  
Radny Piotr Napłoszek chciałby mieć poczucie, że prace postępują i zakończą się w 2025 r. Radny chciałby 
mieć rozliczalność procesu. Przy studium tej rozliczalności nie było, minęło 5 lat, a urzędnicy mówią, że nie ma 
sensu w tej sytuacji nad tym pracować. Harmonogram byłby podstawą rozliczalności postępów w pracy, żeby 
kolejna RM miała kontrolę nad tym, jak ten proces przebiega.  
Kierownik referatu GNiPP Małgorzata Makuch uważa, że może to być termin dot. końca tego roku.  
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta 
Milanówka. 
Komisja w głosowaniu: 1-za, 1- przeciw, 2-wstrzymujące, nie podjęła opinii.  
Przewodniczący Jaromir Chojecki przeciw, Radny Witold Mossakowski gł. wstrz., Radna Jolanta Nowakowska 
gł. wstrz., Radny Krzysztof Ołpiński za.  
 
c) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Milanówek. 
Radna Jolanta Nowakowska przypomniała, że uchwała poprzednio była zdjęta, dlatego że nie miał jej, kto 
zreferować. Dzisiaj również nie ma osoby, która omówi ten projekt. Radna złożyła wniosek o zdjęcie uchwały  
z porządku obrad.  
Komisja w głosowaniu: 4-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw.  
 
Ad 3. 
Sprawy różne. 
Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że na ul. Szkolnej został poprawiony chodnik. Radny prosi  
o wykonanie tego samego na ul. Głowackiego.   
Radny Witold Mossakowski poruszył kwestię ul. Leśny Ślad.  
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformował, że gmina dostała dofinansowanie na drogi m.in. na 
ul. Leśny Ślad. Pani Gawrońska przystępuje do zrobienia PFU.  
Radna Jolanta Nowakowska poruszyła temat wycinki drzew na terenie willi Waleria. Radna podkreśliła, że 
było dokładnie określone, co będzie do wycięcia. Co się stało, że zrobiono takie spustoszenie. 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformował, że UM na potrzeby projektu dostał decyzję na 
wykonanie trzebieży gęstych podrostów. Wszystkie prace, które tam zostały zrobione, były wykonane na 
podstawie decyzji. Żeby zaoszczędzić BMM zadecydował, że zleci to RGKiM. Prace zostały wykonane na 
podstawie dokumentów. Pani Gawrońska podkreśliła, że UM będzie miał kontrole z MWKZ. 
Radna Jolanta Nowakowska zapytała, kto składał wnioski o dodatkowe zgody. 
Zastępca Burmistrza Paulina Gawrońska poinformowała, że to są stare wnioski. Może wydawać się 
zaskakujące, że tam zrobiło się przejrzyście, ponieważ ta trzebież sprawiła, że cięcie tych krzaków, które tam 
rosły spowodowały otwarcie przestrzeni. Kogoś to zaniepokoiło. Prace zostały wstrzymane do wyjaśnienia. 
Jest to robione zgodnie ze wszystkimi decyzjami. Pani Gawrońska chce poczekać na wyniki kontroli.    
Stowarzyszenie Razem Dla Milanówka Ewa Januszewska odniosła się do interwencyjnej kontroli w willi 
Waleria. Mieszkanka była świadkiem czynności konserwatora zabytków i wie, jakie pozwolenia dotyczyły 
zieleni na terenie Walerii. Pani Januszewska ma wątpliwości, co do przeprowadzonych tam prac. Prace zostały 
wykonane bez decyzji. Nie jest realizowany projekt, do którego decyzje zostały wydane. Ustalenia 
konserwatorskie polegają na tym, że konserwator miał przedstawiony projekt zagospodarowania przestrzeni, 
ten, który nie doszedł do skutku. Na podstawie tego projektu wydawał decyzje, co do prac przy zieleni. Tego 
projektu UM nie realizuje. Nie wiadomo, jaka koncepcja jest obecnie realizowana. Te prace były adekwatne do 
przyszłych potrzeb. W tych decyzjach konserwatorskich jest jeszcze kilka innych punktów m.in. takich, które 
wymagają od UM wyznaczenia nadzoru osoby uprawnionej do wykonywania prac przy zieleni zabytkowej. UM 
tego nie zrobił. Prace były robione bez nadzoru. Konserwator powinien być wcześniej zawiadomiony  
i powinien dostać informację, co do personaliów tej osoby i kontaktu z tą osobą, która będzie to nadzorować. 
Wykonane prace mocno przekroczyły decyzje. Konserwator wstrzymał prace, ponieważ zauważył 
niezgodności.  
 
 
Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 
Nagranie stanowi integralną część protokołu. 
 



Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska 
/-/    
Jaromir Chojecki 
 
Protokołowała 
/-/ 
Małgorzata Obwojska 


